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Sammanträde Kommunala rådet för äldre 
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve, kl. 08:30-11:00, ajournerat 09:35-10:00  
  
Ledamöter Ann-Charlotte Gustafsson (UP) ordförande 

Stefan Skoglund (S) 
Anneli Högberg (S) 
Gösta Dahlberg (M) §1–6 
Kent Andreasson (UP) § 1–6 
Robert Wendel(S) §4 - 7 
Anna-Lena Heydar(S) § 4–7 
Göran Holmberg SPF Hafsten 
Jan Lund PRO Skredsvik 
Ingela Franke SKPF avd. 33 
Kerstin Joelsson Wallsby SKPF avd. 33 
Ove Claesson SPF Viken 
Urban Wallin Södertullskyrkans RPG 
Mats Bräck PRO Skogslyckan 
Gull-Britt Johansson PRO Forshälla 
 
 

Övriga Tove Tangegård, avdelningschef vård och omsorgsboende §3 
Erika Lindqvist, avdelningschef hemtjänsten §4 
Malin Normann, Socialchef §5 
Lars Alfredsson, utredare socialtjänsten §6 
Fredrik Stengavel, enhetschef gata och park §6 
Paula Nyman, avdelningschef gata och park §6 
Ellinor Olsson-Andersson, Administratör 
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§ 1  

Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 
Ordförande hälsar välkommen, upprop förrättas och justerare utses 
 

 
 

Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar att utse Ingela Franke till justerare 
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§ 2   

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 
Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna 
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§ 3   

Information om Trygghetsboende 

Sammanfattning 
Tove Tangegård, avdelningschef vård och omsorgsboende, informerar om 
trygghetsboenden. 
 
Syftet med trygghetsboende är att erbjuda ett boende med möjlighet till utökad service, 
social gemenskap och kunna deltaga i gemensamma måltider. Ej biståndsbedömt, men 
kriterier finns, bland annat att man ska vara över 70 år för att få en lägenhet i ett 
trygghetsboende. 
Det ska finnas ett socialt innehåll med värd/värdinna och det ska vara 
tillgänglighetsanpassat. 
 
Idag har vi fem boenden i kommunen: 
Hovhult, här erbjuda fast nattpersonal 
Skogslyckan Bidevindsvägen 
Skogslyckan Sunnanvindsvägen 
Sofiedal 
Ryttaren 
Norgården, från sommaren 2025 
 
Man ser nu över hur det ska se ut framöver så att alla boenden bedrivs med jämlik 
service. 
Vilken nivå av aktiviteter, utbud och resurser ska finnas? Tydliggöra organisatorisk 
struktur och ansvar, utveckla samarbetet med civilsamhället och frivilligorganisationer, 
strategi för hur vi kan motverka ofrivillig ensamhet genom att erbjuda mötesplatser. 
 
Stefan Skoglund säger att 2013 såg man att man behövde en mellan boende form i form 
av trygghetsboenden och det började bra, HSB och Riksbyggen och Uddevalla hem var 
involverade, men med tiden har det ändrats och bostadsbolagen har hoppat av då de inte 
tyckte det fungerade i sin verksamhet. Det svåra kan bli hur man får tillskott på 
bostadsmarknaden med sådana här boenden, för de trygghetsboenden som vi har idag, 
har tillkommit av att man ställt om annan verksamhet. Socialnämnden har försökt att få 
till markfördelningar, men det är svårt.  Tove säger att de privata bostadsförlagen kan 
ansöka om pengar för att göra trygghetsboenden, det gäller att ha en dialog och 
samarbeta, vad behöver de och vad behöver kommunen, så att båda parter gynnas. 
 
På skogslyckan Sunannvindsvägen gick trygghetsvärden i pension och Uddevallahem 
tillsatte inte den tjänsten och efter det har det varit svårt att hitta en lösning där alla blev 
nöjda. 
 
Bidevindsvägen har kunnat nyttja de resurser som finns på vård och omsorgsboendet 
och tanken var att Sunnanvindsvägen skulle kunna gå till Bidevindsvägen och ta del av 
aktiviteterna där. 
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Forts § 3 
 
Man har hört att det blivit mindre aktiviteter och Tove säger att en viss påverkan har 
funnits då det varit svårt att tillsätta rätt personer, men att man nu rekryterar. 
 
Kerstin Joelsson Wallsby (KRÄ) säger att rådet gärna är med i diskussionerna framöver 
om trygghetsboenden. 

 

Beslut 
 Kommunala rådet för äldre beslutar  
 
att notera informationen 
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§ 4   

Hemtjänstindex och hur arbetar kommunen med de 
undersökningar som ligger till grund för Hemtjänstindex 

Sammanfattning 
Göran Holmberg (KRÄ) visar en presentation om hemtjänstindex 
 
Erika Lindqvist, avdelningschef hemtjänst, berättar om deras arbete kring mätningar 
inom hemtjänsten 
 
Kommunen rapporter in i många olika system och utifrån dessa görs en 
sammanställning till hemstjänstindex. Det kan bli missvisande beroende på när de 
hämtar informationen, till exempel gjorde hemtjänsten gjorde om sin hemsida i 
september/oktober 2024 men informationen att hämtats redan i augusti/september och 
då kom inte de förbättringarna med 
 
Erika säger att man inte bör stirra sig blind på placeringen för det visar inte hela 
resultatet, utan bättre att kolla på vilken poäng man får. Man måste skilja på poäng och 
placering och vilken information de har hämtat in 
 
 
Hemtjänstindex är ett resultat för hela kommunen, där kan man inte se resultatet för 
olika områden eller grupper. 
 
Erika visar några resultat från brukarundersökningen och jämför två områden 
En centrum grupp upplever mer ensamhet än en grupp som är på landet, varför är det så 
kan man fundera över? 
Gruppen från landsbygd känner större trygghet att bo hemma med stöd från hemtjänsten 
än vad gruppen från centrum tycker. 
 
 

 

Beslut 
  
Kommunala rådet för äldre beslutar 
 
att notera informationen 
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§ 5   

Kort info om försäkringar på SÄBO  

Sammanfattning 
Malin Normann Socialchef informerar försäkringar inom särskilt boende 
 
Kommunens ansvarsförsäkring 
Vid tex vårdslöshet av personal som lett till skador på person eller egendom. 
Den enskilde behöver göra skadeståndsanspråk där en utredning visar om det finns 
skadeståndsrätt. 
 
Olycksfallsförsäkring 
Gäller för alla som bor med beslutad insats i form av boende, så kallat särskilt boende. 
Rätten till ersättning genom olycksfallsförsäkring förändras med stigande ålder och blir 
begränsad. 
Olycksfallsförsäkring för alla inom särskilt boende strider mot förvaltningslagen och 
bestämmelser om likställighet då särskilt boendet är ett eget boende. 
Frågan kommer att utredas inför 2026, gäller inte bara i Uddevalla utan stora delar av 
kommun Sverige. De största kommunerna. Göteborg, Stockholm, Malmö erbjuder inte 
denna försäkring. 
 
 
Hemförsäkring  
Vid inflytt till ett av kommunens boenden informeras om att den enskilde behöver 
teckna en hemförsäkring. Denna information ges både muntligt och skriftligt inför och 
vid inflytt. Denna information ges också till anhöriga. 
 
Finns ingen anhörig och den enskilde inte klarar detta själv så får man hjälp. 
 
Fråga från rådet; om någon avlider vem ska ställa skadeståndsanspråk? 
Det får anhöriga göra då. 
 
 
Fråga hur det ser ut på olika boenden, om man har eget kontrakt överallt? 
Det är endast på korttidsboende som man inte har eget kontrakt. 
 

 

Beslut 
 Kommunala rådet för äldre beslutar 
 
att notera informationen 
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§ 6   

Information från förvaltningarna 

Sammanfattning 
Malin Normann Socialchef informerar och svarar på inkomna frågor. 
 
En fråga har inkommit från rådet för äldre om att antalet aktiviteter för boende på 
särskilt boende minskat. Vad finns det för riktlinjer? Tillförs budgeten ökade medel 
föraktiviteter eftersom inflationen gjort de dyrare? 
 
Malin svarar att hösten 2024 så startade socialtjänsten en utredning kring aktiviteter 
både inom äldreomsorgen och inom trygghetsboende och öppna mötesplatser med mål 
att skapa en tydlighet kring vad som ska erbjudas och göra det mer jämlikt. 
Avdelningarna har fått tillskott av ekonomiska medel för att kompensera det dyrare året 
2024. Dessa medel kommer användas på olika sätt utifrån avdelningarnas behov där 
delar av dem kommer handla om aktiviteter eller andra trivselåtgärder. I varje 
verksamhet finns det budgetutrymme för aktivitetssamordnare och aktiviteter. Hur de 
planeras beror på önskemål och det individuella behovet hos målgruppen 
 
Budgetläget för 2025, blir det några förändringar för socialtjänsten? 
Ekonomin justeras årligen utifrån den demografiska utvecklingen med hjälp av 
kostnadsfördelningsmodellen som finns i kommunen. 
 
Ekonomiskt resultat för 2024 är 24 miljoner plus, vi har inte sparat i verksamheterna 
men varit noga med hur man använder pengarna, av dessa är 83 miljoner statsbidrag 
 
Lokalfrågor 
Rotviksbro ej godkänt efter besiktning, marken är inte tillräcklig stabil och man kan inte 
göra i ordning utemiljön. 
 
Rydingsberg (Äsperödshemmet) plan för att rivning startar hösten 2025 
 
Västanvinden, renovering pågår 
 
Skogslyckan renovering planeras starta under våren 2025, en enhet i taget 
 
Kilbäcken näst i kö för renovering, beräknas strata slutet 2025 eller början av 2026 
 
Ljungskile, förstudie beslutad (mål klart 2030) 
 
Kön till särskilt boende har under 2025 hittills legat på 16–20 personer, under 2024 så 
var det 9–32 personer. 
 
 
Fråga om att antalet äldre ökar men att kön till särskilda boenden inte ökar, hur det 
hänger ihop?  
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Forts § 6 
 
Malin säger att det beror på att de flesta äldre erbjuds hemtjänst istället och klarar sig 
med det. 
 
Digitalutveckling 
Tal till journal, har haft en pilotgrupp, medarbetare kan prata in en anteckning i 
journalen, detta ska nu bredd införas, sparar mycket tid och både personal och fack är 
nöjda. 
Utveckling av olika appar, ex på Österängen finns ett förråd i källaren med material och 
nu har de en app. där man kan göra en beställning och resurser från AMA som finns på 
Österängen kan komma med materialet till avdelningen i stället för att personalen ska 
behöva lämna avdelningen och hämta material, 
 
Digital hemtjänst, man kan utföra vissa insatser digitalt, ex tillsyn, uppstår något längs 
vägen där man behöver ett fysiskt besök så löser man det. 
 
Synpunkt från Kerstin Joelsson Wallsby (KRÄ), den digitala utvecklingen går snabbt 
framåt och många äldre kan inte eller vill inte vara digitala och det måste man ha med i 
tanken när man arbetar med den digitala utvecklingen. 
 
Önskemål från kommunala rådet för äldre att socialtjänsten kommer ut till de olika 
föreningar och informera om digital hemtjänst mm. Malin säger att de är välkomna att 
höra av sig med en inbjudan. 
 
 
Lars Alfredsson socialtjänsten informerar om hur arbetet med 
tillämpningsbestämmelser för taxor och avgifter inom äldreomsorgen och LSS 
fortskrider. På sammanträdet i april kommer råden att få ta del av förslaget innan det ska 
upp i socialnämnden för beslut. 
 
En fråga från kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning om varför det är 
olika avgifter för maten på LSS boenden? 
 
Lars svarar att avgiften kan variera mellan boenden inom LSS beroende på individuella 
skillnader på brukarna som bor där, som högst är kostnaden 2900 kr och som lägst är 
kostnaden 1900 kr. 

Man måste ha en spännvidd, alla har inte samma behov och därför behöver det vara 
olika.  

 
Fredrik Stengavel, enhets chef gata och park, informerar om kommunens riktlinjer för 
halkbekämpning 
 
Uddevalla kommun har tillgång till: 
5 lastbilar för salt och plog på stora vägar 
1 sopsalt traktor 
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Forts §6 
 
2 pickup med saltbil 
9 gångbanetraktorer 
24 områdestraktorer 
 
I beredskap dygnet runt finns: 
En beredskapsledare 
15 traktorer med förare 
5 salt och plogbilar  
 
Prioritering: 
Kollektivtrafiken och stora gator 
Gång och cykelvägar, hållplatser 
Bostadsgator 
Parkeringar 
Halkbekämpat efter 8 timmar 
Plogat 24 timmar efter avslutat snöfall 
 
Tjänst från SMHI vinterväg 
5.st lokala väderstationer som indikerar på salt 
Forts § 6 
 
Digital utringning och digitala kartor 
 
Fastighetsägare ansvarar för trottoaren utanför fastigheten 
 
Synpunkt från rådet att de tär viktigt att kommunen informerar om vad som gäller för 
fastighetsägarna. 
Fredrik säger att enheten är driftansvarig, man kan inte säga till fastighetsägarna. Paula 
Nyman säger att de man kan göra är att informera på kommunens hemsida. 
 
 
Fråga från rådet; vem ansvarar för att göra en passage så man kommer över gatan, 
kommunen ansvar vid övergångsställen så snart man kan, det är i steg två i 
snöröjningen, in och utfarter då är det fastighetsägarens ansvar, vid extrema mängder 
snö kan det ta tid. 
 
Nummervägarna är Trafikverket ansvariga för, kommunen har vägarna inom tätbebyggt 
område. 

 

Beslut 
  
Kommunala rådet för äldre beslutar 
 
att notera informationen 
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§ 7 Dnr KS/2025:17 

Ärendebalanslista kommunala rådet för äldre 

Sammanfattning 
1.Riktlinjer för Trygghetsboende. Svar 2025-02-13 se §3 
 
2.Hur går det med tillgänglighetsanpassningen för Kulturskolan? Frågan kvarstår 
 
3. Hemtjänstindex, värdet för biståndshandläggning har sjunkit kraftigt till placering 
256 av 290 kommuner. Hur arbetar kommunen med de undersökningar som ligger till 
grund för Hentjänstindex, vill få en redovisning från en enhet med välfungerande 
verksamhet och en med sämre fungerande verksamhet. Svar 2025-02-13 se § 4 
 
4.Budgetläge för 2025, blir det några förändringar eller förändringar för socialtjänsten 
med anledning av fler 80+? Svar 2025-02-13 se § 6 
 
5.Försäkringar på särskilda boenden, vilka finns, vilka skall den boende teckna själv och 
hur informerar boendet om detta? Svar 2025-02-13 se § 5 
 
6.Vi upplever att antalet aktiviteter för de boende på särskilda boenden minskar. Finns 
det några riktlinjer? Tillförs budgeten ökade medel för aktiviteter eftersom inflationen 
gjort dem dyrare? Svar 2025-02-13 se § 6 
 
7.Riktlinjer för halkbekämpning i kommunen? Svar 2025-02-13 se §6 
 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2025-01-20 
 

 
 

Beslut 
Kommunala rådet för äldre beslutar 
 
att efter revidering lägga listan till handlingarna. 
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Elektroniska underskrifter 

Det här dokumentet har skrivits under elektroniskt av en eller flera personer 

Alla elektroniska underskrifter listas i signaturpanelen. De tio första underskrifterna listas även på den här sidan. 

Detta dokument med sina elektroniska underskrifter gäller som självständig handling och uppfyller krav på avancerade 

elektroniska underskrifter enligt eIDAS. 

Varje underskrift kan valideras med en PDF-läsare med stöd för signaturvalidering eller med SignPorts valideringstjänst. 

Andra valideringstjänster kan användas förutsatt att dessa uppfyller de tekniska kraven enligt internationella standarder. 

Om dokumentet skrivs ut på papper, eller om dokumentet ’skrivs ut’ till ett nytt PDF-dokument, följer de elektroniska 
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